— Father Roger Argencourt



Hudson man's lawsuit accuses

By JONATHAN VAN FLEET

“Telegraph Statf \18 M/gf.vp 0 /
\ \
NASHUA - A .._w.<c=...:_._/___:_z:: man has ac-

cused a former Bishop Guertin High School teacher
of sexually abusing him more than 100 times before
he quit the school as a junior in 1975, according to
a lawsuit filed Monday.

Kevin Dandley claims that Brother Guy Beaulicu
began molesting him in 1973 at a Catholic summer
camp in Gilmanton when he was 140 When
Beaulicu, who worked at Camp Fatima during
school breaks, learncd that Dandley was from

Nashuat, Beaulicu befiended him and hegan
“grooming” Dandley for sexual abuse, according to
the lawsuit.

Dandley entered Bishop Guertin the next fall, and
the abuse continued at the school, according to the
suit. ‘The abuse oceurred in public places at the
school as well as behind locked doors in Beaulicu’s
bedroom, until Dandley left the school after
Beaulicu tricd to force the boy to perform oral sex,
the suit state

Attorney Peter Hutching, who is representing
Dandley and another client whe alleges sexual
abuse at the hands of former BG teacher Brother

werlbogerATEencoun. said the high school should live

up to what it teaches, which is to admit when you
are wrong and atone for your mistakes.

yet there is no proof the school did anything
wrong, countered BG lawyer David Pinsonncault.
>=r._m,=::=.,... such as the ones in this suit, need to be
proved, he said. )

] haven't seen evidence that supports claim
that BG is legally or morally responsible to Mr.
Hutchins clients,” Pinsonncault s: id. “That’s the
reason the school doesn't have a moral obligation
to settle this case today — and, by the way, this is

Brother Guy Beaulicu of molesting him repeatedly in the 19705

about tegal obligations.”

Dandley’s suit does not el
specific amount of moncy, Ll
Hutchins said his client hopes thit
the suit will help him to recoup the
foss of a productive, promising life.

For Bishop Guertin, Hutching
satidl, it seems to be all about the
noney.

“When it comes to this kind of.
stull, it scems they e more inter-
ested in the addition they are
putting on their building than tak-
ing care of their former students
who have been sexually abused,”
Hutchins said. He said the school

has a moral obligation to do what is

right.

“I'm disappointed with commenis
like that,” Pinsonncaunlt said. “The
hool has no obligation to cither
one of his clients until it is shown
they e vesponsible for some-
thing.” )

Alter the abuse, Dandley never
went back 1o high school, according
10 the suit, Instead, he “began a lite
thit was dominated and yuined by
alcohol and substance abuse,” the
suit states. Dandley was twice con-
victed of driving while intoxicated,
and in 1989, he was hospitalized for
scizures caused by his alcohol

abuse, the suil
states.

In 1997, when
Dindley was ol-
fered counseling
as part of a sev-
crianee package
from a former
job, he disclosed
for the first time | .
that  he  had DANDLEY
heen  sexually
abused, according to the suit. 1t was
not until that time that Dandley re-
alized the sexual abuse was behind
his problems, the suit states.

1ast summer, Dandley was arrest-
ed and charged with aggravated felo-
nious sexual assault, ‘The case was
dropped in Januay due to “proof is-
sues,” and the decision appeared o
he in the best interest of the alleged
victim, according to Assistant Coun-
ty Attorney Patricia Benner.

“If you read the literature, it siays
the abusced can become abusers, but
that's not Kevin at all,” Hutchins
sanid.

Hutchins also represents another
man, Jefirey Linton of Alton, Va,
who afleged in o similar lawsuit
filed Last month that Argencount
molested him in 1974, primarily
during tuturing sessions in Argen-
court’s residence at the school. Ar-
gencoutt, who had been wurking as
the school's student activities coor-
dinator, was removed from the
school in January.

Because of the statute of tania-
tions, criminal changes are unlikely
in cither case.

Monday’s lawsuit, filed in Hillsbor-
ough County Superior Court, names
Beaulicy, the school and the Broth-
ers of the Sacred Heart, the religious
order based in Bunittville, RUL, thit
owns and operates the schoul.

The Diocese  of  Manchester,
which owns Camp Fatima, is not
named in the suit. Hutching said,
however, that Dandley is a part ofa
class-action Lawsuit he filed fast
month against the diocese. )

Beaulicu began teaching at the
school in the 1970s and Teftin 1990,
when he moved to the religious
order's Rhode Island retirement
home.

Pinsonneault said Beanlicu left in
1990 due to issues ob insubordina-
tion that had nothing to do with al-
leged sexual abusc.

Pinsonncault said neither he nor
BG President Leo Labbe hid heand
of Dandley or his allegations before
Monday. Labbe was unavailable for
comment Monday.

“I've seen the accusations and |
don’t know il they’re accurate,”
Pinsonneaudt said. “We'ie danding
with shadows. 1 don’t know whi
happened. T don’t know who saw
what.”

~






NASHUA POLICE DEPARTMENT MULTIPURPOSE REPORT FORM 83-1

1 (X ncident/Offense Report ( )Arrest Report ( )Vehicle Report 2. Control Number | 3. Arrest Number | 4. Related Complaint Number i
C - 02-533
5. Incident of Crime 6. Date/Time Reported Date: 4JANQ2 | 7. Date/Time Occurred Fgom:
Police Information Time: 1400 UNK dates in 1974-75 1 ‘?% 9
“* ~cation of Incident (X)) Arrest () Offense ( ) 9. Sector 10. Reporting Area
» Guertin High School, 194 Lund Road, Nashua, NH
11. Date and Time:  a. Arrested ( ) b. Towed () Impounded (. ) ¢. Recovered Property ( ) Date/Time:
Date: Time: Date: Time: Location:

12. Victim (X ) Registered Owner Deferidant ( ) Juvenile () M (X ) F (x)

Name: Date of Birth:  12-18-59
Address: Place of Birth NH
Employment/School: Residence Phone:
Address: Business Phone:

13. Reporting Person

Name: Same Date of Birth:
Address: Place of Birth
Employment/School: - Residence Phone:
Address: Business Phone:
14. Year: Make: Body: Reg/Year: Colors:
Vehicle Identification Number: |dentifying Characteristics:
15. Was There a Witness to the Crime? If No, Place an “X” in Box A - A

Yes

-

6. Code: W-Witness P-Parent G-Guardian

C Name Address Sex Race Age DOB Tel.
P

Can A Suspect Be: (B) Named? - (C) Located? (D) Described? (E) Identified? If No, Place an “X" in Appropriate Box
18. Suspect #1 (include any aka info) Suspect #2 Name (include any aka info) B
Site narrative

Suspect #1 can be located at Suspect #2 can be located at | Cc

|
Sex Race Age Hagt Wgt Eyes Hair Sex Race Age Hagt Wt Eyes Hair
Clothing Clothing D
19. U.C.R. Classification 20. U.C.R Disposition 21. Method of Operation
(D))
22. Reporting/Arresting Officer : ' Reporting/Arresting Officer
Detective Doug Dunham D-31
23. Can Suspect Be Identified? If No, Place an “X" in Box E E
24. Registration Info State Year Make Model and Type
Color: Top/Bottom Identifying Characteristics
25. Is Stolen Property Traceable? If No, Place an “X" in Box F F
26. Describe Property Stolen/Damaged 26a. Removed 26b. Property 26c. Property
From Identification Value
Number

! |
| | | Total
‘ ! Value
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27. Nature of injury 28. Type of instrument, Weapon:‘?r Force Used 1 07 7 0
29. Where Hospitalized . 30. Attending Physician 31. Pronouncing Physician/Where

32. Date/Time Pronounced 33. Name of Medical Referee

34 |s There Significant M.O. Present? If Yes, Describe in Narrative G

[N

If No, Place an “X" in Box G

is There Significant Physical Evidence Present? . If Yes, Describe in Narrative

If No, Place an “X" in Box H

H

36, Narralive. Summarize details of crime including progression of events, names of other officers or units assisting. For any additional information,

which

is an extension of any of the above blocks, indicate itern number at left.

ltem
No.

On 04 Jan. 02 at approximately 1415 hours, this detective responded to Lt. Gerald Evan’'s
office where | made contact with Lt. Evans, and his Attorney, Barbara Landry,
regarding allegations made by Mr. (il of sexual assaults against him which occurred while
he was a student at Bishop Guertin High School in the early 1870's. This detective had
reviewed a letter sent to Lt. Evans by Mr. jjillwhich had outlines a pattern of sexual assaults
committed on Mr{Ml8by a teacher at the school who Mr.identified as “Brother Roger”,
and that these assaults included Brother Roger fondling {lll} performing fellatio on him, and
sodomizing him. It should be noted that Mr.-is currently 42 years of age, which excludes
him from pursuing this matter criminally due to the criteria requirements for reporting sexual
assaults. Lt. Evans explained this to Mr. W and Atty. Landry at length, and also advised
that the Nashua Police Dept. cannot conduct an investigation for the purpose of any civil
litigation which may occur as a result of these allegations. Mr. Sl stated that Atty. Landry
had advised him that criminal charges were out of the guestion, however he stated his
motivation for coming forth with these allegations stem from the fact that his nephew is currently
enrolled at Bishop Guertin, and that he has heard that Brother Roger is still employed at the
school. He did not wish to see anyone else be assaulted by him. It is the position of the
Nashua Police Dept. that although this matter cannot be investigated to the point of arrest for
these allegations, there are concerns that there could be possible victims who may not have
come forward. Lt. Evans requested this detective to take a statement from Mr.hand
initiate a police information report regarding the matter.

At that time, this detective, (il and Atty. Landry responded to a YSD interview room
where a formal statement was taken. Mr. detailed a pattern of assaults which began on
an unknown date in 1974 when he was a freshman at BG. He advised that he was having
difficulty in his history class, which was being taught by Brother Roger. dvised that his
parents, the principal of BG, and Brother Roger, met and decided that should receive
tutoring from Brother Roger in the afternoon after school in Brother Roger's room located within
BG. -advised that the first couple of tutoring sessions went fine, however on the third
session Brother Roger fondled his buttocks and crotch areas over his clothing. He advised that
he “was terrified”, and did not tell anyone about the incident. He advised that during the next
sessions these assaults became more graphic, and that Brother Roger began to undo his pants
and fondle his penis and buttocks. il stated that the tutoring sessions began to become
nothing more then Brother Roger assaulting him. He stated that Brother Roger began to
perform fellatio on him during these sessions, and that Brother Roger would masturbate while
doing this. He advised that on two separate occasions Brother Roger sodomized him while in
his room, on a table top.

W =< that these assaults continued at a rate of 2-3 times a week for several months, |
and estimated that Brother Roger assaulted him 3-40 times. He advised that Brother Roger
never threatened him about telling anyone about the assaults. He advised that he was
“confused and scared”, and was ashamed about what was happening to him. He felt that he




would get into trouble or bring shame upon himself if he told anyone about the assaults. He
mentioned that he did not tell anyone about the assaults until recently. Through counseling and
the support of his wife he decided to come forward with these allegations. _advised that
he plans to tell his parents about the allegations during the weekend. 177 1

advised that he was going to view a 1974 BG yearbook this weekend and attempt to
positively identify Brother Roger. He advised that he would contact me should he make the ID.
At the time, the interview was completed and | escorted-and Attorney Landry back to the
NPD lobby where contact with them was terminated.

37 NC.IC. Teletype Radio
(Date/Time) (Teletype Number) (Authorization)
(Date/Time) (Teletype Number) : (Canceled Authorization)
Transporting Officer ] . Transporting Officer
Booking Officer Searched By
Reporting/Arresting Officer Reporting/Arresting Officer
39. Supervisor Approving ' Transcribed by: Date:
S| e
[ 7 Page 2 of




NASHUA POLICE DEPARTMENT MULTIPURPOSE SUPPLEMENTAL REPORT FORM 83-1A

1. () Narrative Continued 2. Arrest Citation, or Summons No. 3. Control No. . 1

xx ) Supplemental Report 02-533 7 7 2
4. ( omplainant () Driver #1 () Victim ( ) Arrestee 5. Date this report 6. Date original occurrence
\/act@* 7 Jan 02 Fall-Spring 1974-75

flenSewerarge or incident on original report

:e info ‘
8. Correct offense or incident classification Changed ( ) Yes
9. Instructions for usage: Under narrative, record your activity and all developments in the case subsequent to the last report. Describe and record
value of any property recovered and names and arrest numbers of any persons arrested. Explain any offense classification change. Clearly show
disposition of recovered property. Recommend to supervisor and reviewer the case status. Indicate at left “Item Numbered Continued”, if any.

At 1020 hrs on 7 Jan 02

investigation. Atty Landry advised that following Det Dunham’s interview of -on 4 Jan 02, responded to his
parent’s home, and located a copy of the BG Yearbook from 1974, which had belonged to his brother, She provided
this writer with a sworn statement from_ indicating that the person he described in his interview with Det Dunham as
Brother Roger, was the person depicted in the Miwe 1974 BG Yearbook on the page adjacent to page 70, as Brother Roger
Argencourt.

Atty Landry had the yearbook with her, bur\GEE was not present. This writer looked at the yearbook, and observed the
picture of Brother Roger Argencourt. He was also observed in two other photos, which appeared to refer to him as “hot lips.” This
writer took photocopies of the yearbook pages in question, and returned the book to Atty Landry.

The investigation will be furthered by Det Dunham, in an attempt to locate any corroborating witnesses, as alledged by | NN
and in order to interview Brother Roger Argencourt in re the original assaults.h has advised in his contact with NPD that his
nephew, who now attends the school, was asked by Brother Roger, if he was related to (Il and this has cause SO be
concerned for the well-being of his nephew. ,

On the above-listed date and time Atty Barbara Landry met with this writer at the Nashua Police Diiartment in re the listed

Investigation ongoing.

Lt Gerald M. Evans

/ —
© A o N S e

Repatting/Arresting Officer Reporting/Arresting Officer

h ‘.\S@N' ’ Jpproving: ¢ Transcribed by: Date:
L | <N /( /{,LLLQ/Q(, L LS 7 January, 2002
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NASHUA POLICE DEPARTMENT MULTIPURPOSE SUPPLEMENTAL REPORT FORM 83-1A

1. () Narrative Continued 2. Arrest Citation, or Summons No. 3. Control No.

xx ) Supplemental Report 02-533 1 7 7 3
4. () Gompla () Driver#1 ( ) Victim ( ) Arrestee 5. Date this report 6. Date original occurrence .
Victim: 8 Jan 02 1974

“ense, charge or incident on original report

. Information
8. Correct offense or incident classification Changed ( ) Yes
9. Instructions for usage: Under narrative, record your activity and all developments in the case subsequent to the last report. Describe and record
value of any property recovered and names and arrest numbers of any persons arrested. Explain any offense classification change. Clearly show
disposition of recovered property. Recommend to supervisor and reviewer the case status. Indicate at left “Iitem Numbered Continued”, if any.

At 1000 h}s on 8 Jan 02

On the above-listed date and time this writer met with Mr Ed Quinn, the Principal of Bishop Guertin High School, and Bro. Leo
Labbe the Headmaster of the school in re the listed investigation. This writer advised both parties that unsubstantiated allegations had
been made concerning Bro Roger Argencourt, a teacher at the school, having sexually assaulted a student at the school back in 1974.
Bro Labbe and Mr Quinn were being provided the information due to the fact that Bro Roger was still employed at the school, working
with students, and that there was therefore a risk of this type behavior re-occurring. This writer stressed that the allegations had not yet
been fully investigated, and that it was up to the school to take whatever actions they felt were necessary to segregate Bro Roger from
the student body. Bro Labbe advised that he would be conferring with the head of the Order, but that Bro Roger would no longer have
access to students until the matter could be further investigated. Bro Leo advised that it was possible that Bro Roger would either be
transferred to an assignment in Rhode Island, or to a retreat center in the Baltimore/Washington DC area. ,

Det Douglas Dunham had made contact with Bro Roger, requesting an interview of him in re the case. Cite Det.Dunham’ss
supplemental report in re the interview. During the course of the interview, Bro-Roger Argencourt admitted to having numerous sexual
relations with the victim,‘whih—was a student at the school. : o :

At 1204 hrs on this date this writer attempted to contact Mr Quinn, and Bro Leo, tc advise them that the allegations had been
substantiated but I was unable to speak directly to either party. This writer left a message on Bro Leo’s phone indicating that the
allegations had been substantiated, and that Bro Roger would be speaking to him in reference to what had transpired.

This writer then contacted Atty Barbara Landry in order to get in touch with her client, the victim, — Atty Landry
advised that she would have M:{JJf} contact this writer, and that he may have additional information in re additional victims. Atty

ndry was advised that Bro Roger had acknowledged the allegations made, but she was not given specific information on his
.Jmissions.

Investigation is ongoing.

10.
Lt Gerald M. Evans .
Reporting/Arresting Officer Reporting/Arresting Officer
1. ,S’G;)erwisor Approving: C:" Transcribed by: Date:
: *I/Q\{Q ‘ N ;o . 8 January, 2002
Ls \J—'\z ; JQLL&\“\ 2 M e
A\ _ ‘ Page ~of




NASHUA POLICE DEPARTMENT MULTIPURPOSE SUPPLEMENTAL REPORT FORM 83-1A

1. ( ) Narrative Continued 2. Arrest Citation, or Summons No. 3. Control No.
(_x) Supplemental Report 02-533 1 '7 A
4. () Complainant ( ) Driver #1 (x ) Victim ( ) Arrestee 5. Date this report 6. Date original occurrence T
8JANQ2 5JANOD2
Dffense, charge or incident on original report
AFSA
8. Correct offense or incident classification Changed ( ) Yes

9. Instructions for usage: Under narrative, record your activity and all developments in the case subsequent to the last report. Describe and record
value of

any property recovered and names and arrest numbers of any persons arrested. Explain any offense classification change. Clearly show
disposition of - )

recovered property. Recommend to supervisor and reviewer the case status. Indicate at left “ltem Numbered Continued”, if any.

Item
No.

On 8JANO2 at app. 0945 hours, this detective and Lt. Gerald Evans responded to the Bishop Guertin High School located at
194 Lund Road in an effort to make contact with Brother Roger Argencourt regarding allegations of sexual assaults he committed
against a former student in 1974. Upon arrival, I met with Brother Argencourt in his office and advised him the nature of our visit and
requested that he respond to NPD for a interview. He agreed to voluntarily respond to NPD and advised he would be there shortly. I
responded back to NPD to await his arrival. At app. 1050 hours, I met Brother Argencourt in the lobby and escorted him to an YSD
interview room. Det. Thomas MacLeod and myself then advised Brother Argencourt of the specific nature of the allegations against
him.

At that time, Brother Argencourt advised that he did recall the student in question, and made admissions that he
had in fact engaged in sexual activity with him during the time frames which we had discussed with him. Brother Argencourt advised
that he recalled thangJl was in his history class and that he was getting poor grades. He stated that he agreed to tutor dillllsand
that during these sessions he began to fondle Qenitals over his clothing. He advised that this progressed to him touching

@l p:nis directly and eventually to him performing oral sex on'WP He advised that he recalled performing oral sex on-
numerous time, and stated that he did recall placing his penis inside of Gl buttocks/anus on 2 occasions. :

When Brother Argencourt was advised of the number of times @ililiadvised these assaults occurred, he stated “I have no
reason not to believe that number”, stated that if iy advised that it happened 20-30 times, he felt that was number was probably
accurate. He advised that in 1978, he went to San Gre De Cristo retreat in New Mexico for a “renewal session” lasting 100 days and

at during this time, he advised a “spiritual councilor” about the assaults'in an effort to address the problem. He stated that he spent
several years in missionary work in Africa and also worked at Mt St. Charles School in Woonsocket, RI, before returning to BG in
1986. He advised that during the time of his encounters wit'QijjjjJJ® there was another student, W (unk on spelling of last
name) who he touched in an inappropriate manner, however never to the extent of what was taking place with JJllJ# Brother
Argencourt advised that he did fondle @i genitals over the clothing and “wrestled” with W@gon some wrestling mats which were
located on the stage of the gym. He advised that during one of these “wrestling sessions™ he did rub up against\@iMyin a “grinding or
humping manner” and did have an orgasm. He advised that @ymay never have known that he was touching him in a sexual manner.

Brother Argencourt adamantly advised that \illlipand Qg cre the only two students that he ever touched or assaulted. He
maintained that there were no other victims in any of the locations where he has worked since these assaults took place in 1974.
Brother Argencourt also maintained that no personnel at Bishop Guertin High School were aware of these assaults and that he never
discussed them with anyone at the school. He stated that he did have a spiritual advisor in Hudson, NH, and. like the advisor in NM, he
did confide in him about the assaults. He mentioned that he did not give the names of the victims to the advisors, but did admit to the
assaults.

Listed detectives took a tape recorded statement from Mr. Argencourt and again inquired about the possibility other or more
current victims. He once more denied any additional victims other than-and- At the conclusion of the interview, listed
detectives advised Brother Argencourt that we would not be pursuing any criminal charges against him and that the statute of
limitations had expired due toh age. He was thanked for his time and cooperation and I escorted him back to the NPD lobby
where my contact with him was terminated.

10.
Detective Doug Dunham D-31 : '
Reporting/Arresting Officer Reporting/Arresting Officer

Transcribed by: Date:

11.,'$upﬁf/isor Approxing (“,
j )
. et dicina— © January, 200
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NASHUA POLICE DEPARTMENT MULTIPURPOSE SUPPLEMENTAL REPORT FORM 83-1A

1. ( ) Narrative Continued 2. Arrest Citation, or Summons No. 3. Control No. o
(X ) Supplemental Report 02-533 1 7
4. () Complainant ( ) Driver #1 ( X) Victim ( ) Arrestee 5. Date this report 6. Date original occurrence
01/08/02 Fall-Spring — 1974 thru 1975

.. Offense, charge or incident on original report

Police Information
8. Correct offense or incident classification Changed ( ) Yes

9. Instructions for usage: Under narrative, record your activity and all developments in the case subsequent to the last report. Describe and record
value of any property recovered and names and arrest numbers of any persons arrested. Explain any offense classification change. Clearly show
disposition of recovered property. Recommend to supervisor and reviewer the case status. Indicate at left “Item Numbered Continued”, if any.

On 08 January 2002 at approximately 1345 hours listed detective contacted a KGN
_ This detective was able to contact Mr. |l 2t his place of employment
which is (| Y s o~ his cellular telephone of N iy
stated that he is a Maintenance Supervisor for (RN ' ocviscd M.

—he nature of the investigation, and inquired from him if he was a student at the Bishop
Guertin High Schodl, Nashua, New Hampshire, during the 1970’s. He indicated that he was from
»1974 through 1978, and | indicated to him that | was conducting an investigation of an alleged sexual

abuse involving 2 (I from 1974. | then stated to him that | N hac provided

information to the Nashua Police Dpt. that he was the victim of numerous sexual assaults by

,rother Roger Argencourt, and that Mr. [} indicated that (R - supposedly

witnessed one of these sexual assaults. Mr.- stated that he ean not recall at this time as
to whether he did so, but would ¢check with his father, — He
did state that—waa in his history class in 1974, and that Brother Roger Afgencourt was
his teacher during that time frame. He alsb mdicated that Brother Roger would joke and fool around
with~n the classroom, but never had an occasion to do the same with him, because he
felt that his father’s position within the school precluded Brother Roger from doing so. He went on to
state that the history class that he was in with [ | | J Bl 2s 'ocated above the gymnasium, and
that it was extremely hot within that classroom, and that the ventilation was very poor. He did state
that Brother Roger was*overweight during that period of time, and that he would perspire on a regular
basis due to the poor ventilation. | inquired from (| | || | RN =S to Whether he was familiar

with any bathrqorgsrp stprage areas in and around the classroom are where the history class was

DETECTIVE 4@@&%@ D-34

Reporting/Arresting Officer Reporting/Arresting Officer

11. Supervisor Approving: Transcribed by: Date:
paf 01/08/02
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NASHUA POLICE DEPARTMENT MULTIPURPOSE SUPPLEMENTAL REPORT FORM 83-1A
1. ( ) Narrative Continued 2. Arrest Citation, or Summons No. \ 3. Control No. 1 .7 .7 6 J

(X ) Supplemental Report 02-533
“. () Complainant ( ) Driver #1 ( X) Victim ( ) Arrestee 5. Date this report 6. Date original occurrence
i 01/08/02 \ Fall-Spring — 1974 thru 1975
7. uUffense, charge or incident on original report
Police Information
8. Correct offense or incident classification Changed ( ) Yes
9. Instructions forusage: Under narrative, record your activity and all developments in the case subsequent to the last report. Describe and record

value of any property recovered and names and arrest numbers of any persons arrested. Explain any offense classification change. Clearly show
disposition of recovered property. Recommend to supervisor and reviewer the case status. Indicate at left “Item Numbered Continued”, if any.

occurring, and he stated that he was not familiar with any bathrooms, but that he did know there was
storage rooms near the classroom, and you had to access them through a hallway that always
remained locked. | asked him if he mentioned any type of sexual éssaults to his father during the
time he was a student there, and he stated that he can not recall, but that his father's memory is
better than his, and he will be checking with him in regard to that. He went on to indicate that he was
with his father on several occasions when they went into the residence of where the Brothers lived on
the school ground, and never saw any students with Brother Roger while he was there. He did state,
however, that he observed other students with other Brothers within the residence, but that he did not
witness any type of sexual abuse on those students during that time frame. He did state that there
was one Brother that was on the faculty at Bishop Guertin that he did not care for, and gave him bad

_elings, but that that Brother is now in a retirement home in some unknown location. | asked him if
he would explain in detail what he was referring to, and he stated that after a Freshman basketball
game this Brother, unknown name, touched his arm, and he subseque‘ntly,jpushed the Brother away
because he felt very uncomfortabie with him doing this. | asked vr. IR if he has an occasion
to recollect any details of possible sexual abuse involving Brother Roger Argencourt to c'ontact this
detective with that information. At approximately 1355 hours my contact ended with NP
SR - c | thanked him for his time and assistance in this matter.

Nothing further at this time.
10.
DETECTIVE Thomas MaclLeod D-34

Reporting/Arresting Officer Reporting/Arresting Cfficer
11. Supervisor Approving: Transcribed by: Date: \

paf 01/08/02
St Mgl |
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NASHUA POLICE DEPARTMENT MULTIPURPOSE SUPPLEMENTAL REPORT FORM 83-1A
"1, () Narrative Continued 2. Arrest Citation, or Summons No. 3. Control No. 1 7 7 7
1,
|

(X ) Supplemental Report ' 02-533

4. (g Complai )y Driver #1 ( X ) Victim ( ) Arrestee 5. Date this report 6. Date originai occurrence
14JANO2 1976
ense, charge or incident on original report

Sexual Assault

8. Correct offense or incident classification Changed ( ) Yes

S. Instructions for usage: Under narrative, record your activity and all developments in the case subsequent to the last report. Describe and record
value of .

any property recovered and names and arrest numbers of any persons arrested. Explain any offense classification change. Clearly show
disposition of

recovered property. Recommend to supervisor and reviewer the case status. Indicate at left “ltem Numbered Continued”, if any.

Item
No.

On 14JANO2 at app. 1130 hours, this detective contacted SR, :!cphonically O - ¢ 2dvised him that
his name had surfaced in a sexual assault investigation alleging that he was a victim of a sexual assault at the Bishop Guertin High
School in the 1970’s . I asked if he could respond to NPD at which time I could provide him with more detailed information regarding
the investigation and possibly take a formal statement from him. He agreed to come to NPD at 1300 hours for an interview.

At 1300 hours, I made contact with in the lobby and escorted him to a2 YSD interview room. Once there, this writer
and Detective Thomas MacLeoad advised the details of the investigation, specifically that Brother Roger Argencourt had
made admissions that he had groped and fondled penis and touched him in an inappropriate manner in an area adjacent to
the gymnasium while QUi was a student of his at Bishop Guertin High School sometime in the mid 1970’s. We advised GGG
that Brother Argencourt had made these admissions while being interviewed for a unrelated sexual assault investigation, and that our
motivation for interviewing SENEEER was to verify if the assault had occurred and determine (GNP desire regarding possible
prosecution.

At that time, QSR advised that he was in fact fondled by Brother Argencourt during the time frame mentioned and that
this incident did happen adjacent to the gym. SjJjiPstated that Brother Argencourt had approached him earlier in the day and asked
to see him later in the day to conduct a student assessment which was designed to determine personality traits and possible vocational
direction. SEIJJ advised that he showed up in the area near the gym and made contact with Brother Argencourt for the assessment.

*2 advised that he completed the assessment and that Brother Argencourt advised him the results of the assessment indicated that he

.4d a passive personality. Wl advised that at that time, he somehow ended up on the floor with Brother Argencourt and that
Brother Argencourt was fondling his penis, first on the outside of his clothing, and eventually inside his pants directly on his penis.

advised that he was terrified during this assault and didn’t know what to do. He advised that the assault went on for several
moments and then stopped abrupt!y Wil stated that Brother Argencourt advised him after the assault that “there isn’t anything you
can do about it”, which (Il assumed that Brother Argencourt was insinuating that if he reported the incident that nothing would
happen.-advised that after the assauit, he never told anyone about it until telling listed detectives‘about it on today’s date.

' S :dvised that after the incident, he made sure that he did not put himself in a position where he would be alone with
Brother Argencourt to insure that it would not happen again. He stated that he never heard any rumors about any other assault
involving Brother Argencourt and that he mainly stayed away from him for the remainder of his time at BG. At that time, a formal tape
recorded statement was taken from{ll Listed detectives advised <l that he is within the statues of limitations for

,prosecuting Brother Argencourt and that he could be arrested and charged if that was —desire.-stated that he would
have to think about that and discuss it with his wife. We gave (JEJJl our cards and advised him to contact us with his decision when
he felt comfortable and that we would further the matter at that time-was then escorted back to the lobby where contact with
him was terminated. :

10.
Detective Doug Dunham D-31 '
Reporting/Arresting Officer Reporting/Arresting Officer
11. Supervisor Approving: | Transcribed by: Date:
o, " _ 14 January, 2002
LT N Gy
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Nashua Police Department

Voluntary Statement Form

CASE #:
DATE: TIME: PLACE:
1, , give the following voluntary statement to ,who has identified himself as a member of the

Nashua, New Hampshire Police Department. He has ad¥ised me an# I understand ¥he following:

1. Ihave the right to remain silent and not give this statement o1 incriminate myself in any way.
2. Anything I say in this statemeng can and will be used against me in a court of law.

Even if I cannot afford a lawyer, I have the right to have one paid for by the court and to talk
10 a lawyer for advice before giving this statement and to have him/her with me during this
statemeht.

(U3}

4. If1 decide to give this statement now without a lawyer present, I still have thg right to stop
giving this statement at any time.

Ko threats or promises have been made either against or to me to obtain this statement.

I knowingly and purposely waive my right to the advice and presence of a lawyer before
and during this statement.

A

I give this statement voluntarily of my own free will and accord.

. )

L Signed
4

d

DETECTIVE'DUNHAM: Today's date is January 04", 2002. The location is the Nashua Police

Department. The time is 1415 hours. In the room is Attorney Barbara Landry, Detective D'oug
@ o % *
Dunham and —- can you spell your last name please?

DETECTIVE DUNHAM: And what's your current address, sir?

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was [ refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

“Titness Signed

Date Time
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NETECTIVE DUNHAM:  And your phone number there?

DETECTIVE DUNHAM: = And are you currently married?

S o .

DETECTIVE DUNHAM:  And what's your date of birth, (il

DETECTIVE DUNHAM: Okay. [y we're here today is, we recently received your letter about

[{S]

some allegations of sexual assaults that occurred against you while'you were a student at the Bishop

Guertin High School, back in the mid-seventies. Is that accurate?

N o

DETECTIVE DUNHAM:  And did you send, ah, a letter to the Nashua Police Department?

_ Um, my attorney did.

" DETECTIVE DUNHAM:  And, who did you serid that to?

| sent the letter to, ah, Barbara, um, Bernslin,.......

~

DETECTIVE DUNHAM: ~ And she sentitto.........

: — Um, | believe it was, ah, Doug Campbell, originally.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. Don Campbell?

— , ljon Campbell, yes.

" DETECTIVE DUNHAM: Okéy. And in this letter there were allegations that you had been sexually

assaulted by.an employee of Bishop Guertin. Is that correct?

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Vitness : Signed

Date Time
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— Yes, sir. ‘ | 1780

DETECTIVE DUNHAM: Okay. Do you recall this individual's name?
-~ — To the best of my recollection, it is, ah, Father Roger. He was the history
teacher there.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. And, what year was this, to the best of your recollection?

s U 74,73

DETECTIVE DUNHAM: Okay. Can you describe this man, please?
— Ah, probably six foot tall. Um, 220 or 230 pounds. Ah, squarish type face.
Ah, jet black hair with a fu-man-chu mustache. Um, pot belly. Always wore his black robe. Um, very

stout, um, type man.

DETECTIVE DUNHAM:  And you named him as Brother Roger. Is that right?
U Yes, sir.
DETECTIVE DUNHAM: Okay. In your letter here you mention Brother Rogers. But this is Brother
.oger, indicating his first name is Roger?

R -

DETECTIVE DUNHAM:  Okay. And you had him as a teacher for history. Is that correct?

S s s

DETECTIVE DUNHAM: You mentioned to me earlier, -hat you were having trouble in your

history class?

_ Yes, | was.
DETECTIVE DUNHAM: Were you getting poor grades?

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what 1o say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

*itness Signed

Date Time
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|

| was getting poor grades, ah, during my Freshman year.
DETECTIVE DUNHAM: Okay. And did your parents have a meeting with the principal and Brother

,gér about getting some tutoring?

|
i

Yes, sir, they did.

DETECTIVE DUNHAM:  And what did they come to the conclusion of?

That, ah, | needed tutoring to, um, bring my grade up in that class.
DETECTIVE DUNHAM: And who was to be your tutor?

Um, Brother Roger was to be my tutor.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. Up until that time, -had Brother Roger ever inappropriately
touched you, or made any unappropriate comments, or anything of any sexual nature towards you?

No, sir, he didn't.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. Ah, I'm going to draw your attention to the first time that you went

to his room for tutoring. Where exactly was his room in re..., in relation to the school?

- Um, it was on the East, Southeast side of the school next...., on the tennis
- court side, back in the seventies. Whether those are still there, | don't know. | believe it was-on the
third floor. Second or third floor. ! think it was the third floor, but his room overlooked the courtyard, |
‘believe where the basketball, um, court, somewhere where also cars could park in-between tr'{e U
shape of the building in the back.
DETECTIVE DUNHAM: And it had been decided that this would be the location where your

tutoring would take place?

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this staterent be stopped nor did I . at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

“Vitness Signed

Date Time
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Um, | believe that decision probably came from Brother Roger. Versus in

1782

a classroom, but yes, that was where the tutoring took place was in his personal bedroom.

. _TECTIVE DUNHAM: That's where you were told to go”

Yes.
DETECTIVE DUNHAM:  Okay. Did your parents know that that's where the location of the tutoring
“was going to be?

Yes.

DETECTIVE DUNHAM:  All right. And when was the tutoring supposed to take place?

After the regular school day.
DETECTIVE DUNHAM:  So to the best of your recollection, that would be late afternoon hours?

The late afternoon hours, yes, sir.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. Can you tell me about the first time you went to his room for

tutoring, and can you describe his room for me please, il

|

The first time | went to his room, um, we actually did do tutoring. Um, you,
...asfaras a description of his room, you walked into his room from the hallway. The door swung in,
and to the left was his bed. Behind his bed on the left hand wall was, ah, | would say, maybe at the
fbot of his bed was his desk with a chair behind that, and some bookshelves. Where the door opened
to the right hand wall there were bookshelves. Beyond those bookshelves was another door, um, on
that right hand wall, which was his bed.., bathroom, rather, and to the left of that door was a window

that overlooked that courtyard.

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Witness Signed

Date Time
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DETECTIVE DUNHAM: Okay. And you mentioned earlier, this was during your Freshman ie%r.s I§

that correct?
A Yes, sir.

DETECTIVE DUNHAM: And how old, to the best of your recollection, were you during this time
frame?

_ 13, 14 years old.

DETECTIVE DUNHAM: 13.0or 14. Okay. Ah, 25..., over 25 years later, do you feel confident that
you could locate this room right now, if, if you needed to go over there and find this room.
L | probably could, yes, sir.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. And, you mentioned, ah, several moments ago that during the first
tutqring session, no assaul,ts’took place, but rather actual tutoring.

— Actual tutoring did take place during the first couple of, um.......

DETECTIVE DUNHAM:  During the first one or two?
- Yes, sir.
DETECTIVEA DUNHAM: Okay. Let's, let's draw your attention to the first time, ah, an assault took
place. Can you tell me about that afternoon, [

— Um, he would always start off by doing tutoring, and, um, you know, the
tutoring was a couple hours long, and the, the.first time he assaulted me, he put his hands upon my
buttocks, um, and caressed them, | guess you would say.

DETECTIVE DUNHAM: Was this over the clothing,-

G This was over the clothing. Yes, sir.

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

“Vitness Signed

Date Time
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DETECTIVE DUNHAM: And what happened after that? 1784

_ Um, pretty much that was the end of the first tutoring session. When |

A
—ume back for the next tutoring session, um, | did get tutored again, um, in the history class, and after
the tutoring, he would start the fondling by rubbing my buttocks again, and progressively he got to,
ah, rub.., rubbing my crotch area.

" DETECTIVE DUNHAM:  And this was over the clothing, initially?

U  his was still over the clothing, yes, sir.
DETECTIVE DUNHAM: Okay. And how many tutoring sessions were you scheduled for weekly?
U 7o o three.

DETECTIVE DUNHAM: Two to three. And, after the assaults began, did the assaults occur every

time you went there for tutoring?

G s they did.

DETECTIVE DUNHAM:  Without missing a time?

— No, they never missed a time of assault.  Ah, as a matter of fact, the

assaults got, um, it became more assault than tutoring.

DETECTIVE DUNHAM: So as time went on, the tutoring became pretty much secondary to the

assaults?

T i
DETECTIVE DUNHAM:  And the assaults became more graphic?

Y  cs they did.

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me

what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Witess Signed

Date Time
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DETECTIVE DUNHAM: Okay. Ah, you mentioned earlier that he started to get to the point where

. .
hé was actually reaching under your clothing, and he was masturbating. Is that correct? 1785

’ Yes, sir.

DETECTIVE DUNHAM: Do you recall the first time that happened?
‘ Um, not an actual date, but, ah, it was, ah, probably six or seven times
into the tutoring, whére he actually started reaching in underneath my clothing, and actually putting
his hands upon my, my actual buttocks, and my private areas.j
DETECTIVE DUNHAM: Okay. And you also mentioned that he began to perform oral sex on you.
Is that true?
— Yes, sir.
DETECTIVE DUNHAM: Ah, can you explain the first time that happened? Was it in his room
again?
— Yes, it was in his room. He had actually, um, during his, ah, assaults,
_.ogressively getting worse, um, eventually got rﬁy pants down. Um, down around my ankles area,
and he actually bent me over his, ah, his desk. Ah, putting his hand across my face in order to, ah,
shield my eyes from what he was to do, and he placed my penis in his mouth and performed oral sex
ubon me while he was masturbating.
DETECTIVE DUNHAM:  Did you have an erection during this time?

R s i

DETECTIVE DUNHAM: Okay. And, the first time this happened was in his room?

— Yes, sir.

1 have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials. and I certify

" that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

‘Nitness Signed

Date Time




DETECTIVE DUNHAM:  Okay. And you.., did you see him masturbating? 1786
_ Yes, | did. | could see between his fingers what he was doing, and also
..<l, ah, his masturbation, ah, on my inner legs. Um, and at one point in time, | could actually hear
him ejéculate onto his tile floor.
DETECTIVE DUNHAM: Al right. And, you also mentioned that this started to happen..., this
became a frequént occurance?
T T
DETECTIVE DUNHAM: This pattern of abuse?
W
DETECTIVE DUNHAM:  Similar to the, the fondling, which would lead to him taking your penis out,
performing oral sex, and then he would masturbate himself?
— Yes.
DETECTIVE DUNHAM: Al right. You mentioned in the letter that there was a situation where he
actually, ah, sodomized you. |s that correct?
U s |
DETECTIVE DUNHAM: “Can vou describe what happened on that incident? You mentioned it
hkappened twice? '
— Yes, it happened two times, that's the best that | can recall. He would
- start out by, ah, pushing me back over his desk again, with my back to the desk, and perform oral sex
upon me, and then he rolled me over, um, with my buttocks to him, and placed his penis in-between
: my buttocks and, ah, started rubbing them, and then actually was, ah, forcing his penis into me.

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Witness Signed

Date Time
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DETECTIVE DUNHAM:  And did he put his penis inside of you? 1787

Yes, he did.

_<TECTIVE DUNHAM: And this happened on two separate occasions?

Two separate occasions. Yes.
DETECTIVE DUNHAM:  Both of which were in his room, aa

Yes, sir.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. During these assaults, was he saying anything to you?

No. He didn’t say very much at all, if anything. It was all just very heavy
breathing. Um, and when he touched me, | could just feel his sweaty skin all over me.
DETECTIVE DUNHAM: Did he ever threaten you not to tell anyone?

No.

DETECTIVE DUNHAM:  Or, or offer you any type of bribe, or anything, ......

No, sir.
JETECTIVE DUNHAM: not to tell anyone?

No, sir. Not to my recollection.

l

DETECTIVE DUNHAM: 'l During these assaults, did you ever try to fight him off, or ever try to

defend yourself in any way?

When he was entering me from my, ah, anus, | told him to stop, because it
was hurting. Um, and he kept assaulting me. |

DETECTIVE DUNHAM: Okay. You mentioned that on two separate occasions, people walked in
during these assaults in progress. Do yéu recall those incidents?

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement. .

Titness ‘ Signed

Date Time
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— Yes, sir.....Um..~ ..... | 1 7 8 8

DETECTIVE DUNHAM: The first one we're going to talk about, ah, happened in a bathroom. Is

correot,‘

‘ Yes, sir.

DETECTIVE DUNHAM: Can you describe that to me for..., for me please?

— That was in the bathroom that was located, um, to the front of his
classroom. Um, and | had, um, asked permission to go to the bathroom, which was generally
downstairs, but this one particular time he told me to use the bathroom that he always used. Um, |
had urinated, and was zipping my pants up, and had turned around, and he was standing right there,
ah, looking at me, and had placed his hands down in my pants. Um, a few moments later, after he
was fondling me, um, (I ac walked in, um, and had said, oops, and was wondering
what had taken so long. He had said, what's going on, what'’s taking so long here?

DETECTIVE DUNHAM: -s‘ af..., was Wi\ fellow student?

-ﬁ He was a student in our class, yes.

DETECTIVE DUNHAM:  Okay. A classmate of yours?

- Classmate, yes.

DETECTIVE DUNHAM:  And, did you see-s face, or how do you know it was-wat came
in?
— | saw his face. | recognized his voice. |, | can remember looking at him

when he had, ah, walked into the class, because | was actually turned towards the door where, um,

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Vitness Signed

Date Time.
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Brother Roger had his back towards the door. And, when @il had said, what's going on in here, it

stértled Brother Roger to the point where he had turned his head, and covered himself back up.

LeTECTIVE DUNHAM:  To the best of your memory, and from your vantage point, do you feel
3- saw this assault taking place?

— Yes, | do.

DETECTIVE DUNHAM: ~ Okay. What makes you say that s

“ Because he said, oops. So, the best | can figure is he saw what was
going on, and Was shocked, or startled from what he had saw..., seen.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. And this happened in a bathroom that's adjacent to the classroom?

DETECTIVE DUNHAM: s that correct?

S e

DETECTIVE DUNHAM: - During a class?
~ During a class.
DETECTIVE DUNHAM:  All right. The second time you mentioned, ah, someone coming in. Can
g you describe where you v'v/ere, and what was going on, and who came in?
~ -~ Wewerein hiébedrpom, which is his dormitory room, | guess. You would
call it, um, and he was fondling me. My pants were down. Um, his back was to the door, and | was
up against the desk with my buttocks against the desk, and the door had opened. It was, ah, Brother

John Paul, who is my mathematics teacher at the time. And he walked in, saw what was going on, |

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Witness i Signed

Date Time
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saw the expression on his face, and he just turned around and walked out. Closing the door behind
1790

him. And at that point in time Brother Roger went over and locked the door.

. (ECTIVE DUNHAM: After he locked the door, did the assault continue, or was, was that the

end of it for that time?

The assault continued.

DETECTIVE DUNHAM: Did, ah, Brother John Paul say anything?

NNNo.
DETECTIVE DUNHAM:  Did you try to....

....not that | can recall.

DETECTIVE DUNHAM: ...to say anything to him?

No, | did not. | was in shock as to what was going on.

DETECTIVE DUNHAM: Ah, and once more, it, ...from your vantage point, ah, do you feel that he
saw what was going on?

| believe so, yes.

|

DETECTIVE DUNHAM:  And you..., and why do you say that,-?

'/Ah, the expression on his face. He looked shocked.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. You mentioned earlier that, ah, these assaults took place at a rate
of two to three times a week once your tutoring started. Is that correct?

Yes, sir.

DETECTIVE DUNHAM: And this was over a period of several months?

Ah, | would say two to three months this happened.

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

"Nitness : Signed

Date Time
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DETECTIVE DUNHAM: And you mentioned earlier that you estimate these numbers of assaults at

1791

approximately 30...

_ DE1:ECTIVE DUNHAM: ...It could be a little more. It could be a little less. |s that accurate?

A — Yes. That's a fairly good accurate.

DETECTIVE DUNHAM: Did you ever bring these assaults to anyone’s attention?

— Um, recently to my, um, counselor's attention, which, ah, is fall, winter of,

um, 2001.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. But during the time frame these assaults were taking place, did you
ever bring them to anyone’s attention?
. No, sir.
DETECTIVE DUNHAM: Can you explain why?
— | was in shock. | was scared to death. | was afraid of humiliation.
‘:":l»'f"ﬁ?unishment. Um mainly from my parents. Um, because their role in thé school. |
DETECTIVE DUNHAM: Do you have anything you can add to this statement, ah, at this time,
oy ... About th/;se assaults.
: _ Um, they were very hurtful. '
DETECTIVE DUNHAM:  Very hurtful. Is all the information you just described accurate and truthful

to the best of your knowledge?

I s

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Vitess ' Signed

Date Time
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DETECTIVE DUNHAM: Okay. What would you like to see happen as a result of coming{o?hgwith

these allegations?
~ I'd like to find peace within my own soul, and hopefully that this man will
never do this to anybody else again.
'DETECTIVE DUNHAM: Okay. Counselor, would you have anything you'd like to add to this
statement?
ATTORNEY LANDRY:  No.
DETECTIVE DUNHAM:  Would you like to add anything to this (I}
~ No, | think we're pretty good.
DETECTIVE DUNHAM:  Okay. That will be the conclusion of the taped statement of ]

S /<l be going off tape at 1435 hours.

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what 1o say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Vitness Signed

Date Time
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Nashua Police Department :

Voluntary Statement Form

CASE #:
DATE: TIME: PLACE:
1, , give the following voluntary statement to ,who has identified himself as a member of the

Nashua, New Hampshire Police Department. He has advised me and I understand the following:

1. 1 have the right to remain silent and not give this statement or incriminate myself in any way.

2. Anything I say in this statement can and will be used against me in a court of law.

(U3}

“ . . .
Eveh if I cannot afford a lawyer, I have the right to have one paid for by the court and to talk
to a lawyer for advice before giving this statement and to have him/her with me during this
statement. .

4. If1decide to give this statement now without a lawyer present, I still have the right to stop
giving this statement at any time.

5. No threats or promises have been made either against or to me to obtain this statement.

6. 1knowingly and purposely waive my right to the advice and presence of a lawyer before
and during this statement.

7. I give this statement voluntarily of my own free will and accord.

Signed

DETECTIVE DUNHAM: . Today's date is January 8" 2002. In the room is Detective Tom
MacLeod, Detective Dunham, and Roger Argencourt. Can you spell your last name please, Roger?

«

ROGER ARGENCOURT: ARGENCOURT.

DETECTIVE DQNHAM: Okay. The location is the Nashua Police Department. The time is 1146
hours. Roger, | came to see you at the Bishop Guertin High School today, ah, to talk to you about
some allegations, is that correct?

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
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ROGER ARGENCOURT: That's correct. 179 4 ]
DETECTIVE DUNHAM:  And you voluntarily responded here to the police department to speak to
.ective MacLéod and myself about that, is that accurate?

ROGER ARGENCOURT: That is accurate.
DETECTIVE DUNHAM:  Okay. And, we've made it perfectly clear to you that we are not looking to
charge you criminally with any of these allegations, is that right?
ROGER ARGENCOURT: That's correct.
DETECTIVE DUNHAM:  And you're making this statement right now of your own free will, Roger?
ROGER ARGENCOURT: Totally.
DETECTIVE DUNHAM: Okay. Ah, | made mention earlier that, ah, on January 5" an individual
that used to be a student at Bishop Guertin named [P came to the Nashua Police
Department and made some allegations about you. Did |, did i explain that to you?
ROGER ARGENCOURT: Yes, you did.

£TECTIVE DUNHAM:  Okay. Ah, first of all, before we get into these allegations, can you tell me
a little background about yourself? How long have you worked at Bishop Guertin High School?
ROGER ARGENCOURT:*’I started working at Bishop Guertin High School in 1972 to 1978.
DETECTIVE DUNHAM:  And.......
ROGER ARGENCOURT: And I, | came back to Bishop Guertin after that about 1986, 87 to the
present.

DETECTIVE DUNHAM:  Okay. And what is your current title and position there?
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ROGER ARGENCOURT: Right now it's Director of Student Activities, and an Assistant to the A.D.

and | work with Admissions.‘ 1 7 95
TECTIVE DUNHAM: Okay. And during the time frame of 1974, what position did you have

then?

ROGER ARGENCOURT: | was a teacher.

| DETECTIVE DUNHAM: And what class did you teach?

ROGER ARGENCOURT: | had, ah, World History, | believe. And, U.S. History, and sometimes

French.

DETECTIVE DUNHAM: And do you live, and did you live right on the grounds of B.G. at that time?

ROGER ARGENCOURT: | do live, and | did live, at that time, at, at the, ah, at the school.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. Ah, drawing your attention back to 1974, ah, a teacher, excuse me,

a student there named |- Do you recall that student?

ROGER ARGENCOURT: | recall the student.

ETECTIVE DUNHAM: - And was he in one of your classes?

ROGER ARGENCOURT: He was.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. And, do you recall having private tutoring sessions with him?

ROGER ARGENCOURT: | remember private tutoring sessions.

DETECTIVE DUNHAM: Where did these sessions take place at, Roger?

ROGER ARGENCOURT: They took place, ah, in my classroom.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. And what time would these happen?

ROGER ARGENCOURT: The time of day?
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DETECTIVE DUNHAM: Yes. 1796
ROGER ARGENCOURT: School would let out at two, so anywhere between two fifteen, and quarter
aree.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. So these happened after regular school hours?

ROGER ARGENCOURT: After regular school hours.

DETECTIVE DUNHAM: And these happened primarily where?

ROGER ARGENCOURT: In the classroom, you mea.., in the classroom.

DETECTIVE DUNHAM: And did they ever take place in your room?

ROGER ARGENCOURT: Tutoring never took place in the room.

DETECTIVE DUNHAM:  Okay. Do you recall being in your room with ||| [ NI’

ROGER ARGENCOURT: | do.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. We mentioned earl..., earlier to you Roger, that there was

allegations of, ah, fondling, of you touching, ah, - groin and penis area, and there was
.egations of you performing oral sex on - while masturbating. Do you.recall any of those

incidents”? l

ROGER ARGENCOURT: | do recaii some of the incidents. However, the only one I'm not sure

about was masturbating, but then that probably was part of the action as well, so | ca.., | will say, yes.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. We spoke earlier about an incident in your room while there was a

tennis match going on. Do you recall that incident?

ROGER ARGENCOURT: | recall the incident, and the place, yes.
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DETECTIVE DUNHAM: Okay. And would it be accurate to say that during that incident that you
performed oral sex on (> 1737
JGER ARGENCOURT: Yes, it would.

DETECTIVE DUNHAM: And, you mentioned earlier that you do remember having an orgasm
during that specific incident. Do you remember that?

ROGER ARGENCOURT: | do remember.

DETECTIVE DUNHAM: Was that a result of you masturbating?

ROGER ARGENCOURT: | don't recall if it was that, or if it was my rubbing my penis against him.
DETECTIVE DUNHAM: Okay. And, do you recall at any time, anyone walking in, or interrupting,
or viewing you with these activities going on with —7

ROGER ARGENCOURT: | do not recall anybody walking in. No, on myself and- at any time.
DETECTIVE DUNHAM: Okay. To the best of your memory, ah, how many times do you think that
you had sexual contact with (D

{OGER ARGENCOURT: | don't remember the.number of times. All | know, it must have been for a
period of about three months. So, how many times, | don't know. Now, if —says, twenty, thirty,
whatever, | vcan’t argue the point.

DETECTIVE DUNHAM: You have no reason to doubt those figures?

ROGER ARGENCOURT: And | have no reasons, ah, to doubt those figures.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. Do you recall anytime where you had any type of anal sex with
-

ROGER ARGENCOURT: Yes, | did.
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DETECTIVE DUNHAM: And, can you describe that for us please? '} 1798

ROGER ARGENCOURT: It was for example, when he was leaving, or leaning, excuse me, over a
.ce of furniture?

DETECTIVE DUNHAM: Yes.

ROGER ARGENCOURT: And that, that particular point, having anal sex.

DETECTIVE DUNHAM: Do you remember inserting your penis in hié anus?

ROGER ARGENCOURT: Yes, | do.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. And during this tutoring sessions, you've mentioned earlier that that

possibly could have lasted approximately three to four months?

ROGER ARGENCOURT: At the longest, at the, ...yes.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. And during this tutoring, it was probably two to three times a week

that you would, you would have tutoring with him?

ROGER ARGENCOURT: | have no, no reason to doubt that number if that's what he said. But, |

.on'trecall. | don'trea..,, you know, but it's possible.

DETECTIVE DUNHAM:  Okay.

ROGER ARGENCOURT:  Yes.

| DETECTIVE DUNHAM: During this time, Brother, did this activity cause you some problems with

your conscience, or some problems, ah, spiritually?

ROGER ARGENCOURT: Without a doubt.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. And were you remorseful that these activities had taken place?
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ROGER ARGENCOURT: Exceedingly, and even now that it's come up again, you know, |, I'm not

very proud of what | did. I'm ashamed of what I've done, and I'm really sorry for the caul. 7 ?hg harm
.1 may have caused, ah, -Who’s no longer a boy. Who's a young man.

DETECTIVE DUNHAM:l That's, that's true. You mentioned to us earlier that you sought council in

New Mexico, ah, for spiritual problems, as well as the, the issues that we're discussing today. Can

you tell us the timeframe and where that was?

ROGER ARGENCOURT: The, ah, it was a spiritual renewal session that tookﬁ place at
(inaudible) Crystal Center in, ah, outside Santa Fe, New Mexico. And it's for a period of

100 days. And at that particular point there, you'd have psychologists. They'd test you

psychologically, and all the else would have spiritual, um, directors, of whom | had opened myself to,

at that particular point. But I've also, since that time, made several other renewal programs, whether

they be in New Jersey, or in Rome, or elsewhere, so |..., yes.

DETECTIVE DUNHAM: And during these sessions, did you discuss in detail these incidents with

y

ROGER ARGENCOURT: The one in New Mexico, yes.

DETECTIVE DUNHAM: - Okay. And, you mentioned that you went to Africa for a period of time, is

that true?

ROGER ARGENCOURT: On two different occasions. In 1965 and in 1978 for a period of two y'ears

each. |

DETECTIVE DUNHAM: Okay. And that at what timeframe did you come back to the Bishop

Guertin High School?
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' ROGER ARGENCOURT: Ah, after | came.., | left for Africa in 1978. Came back inf%ﬁ%oFroni

1980 to 86 | was at Mt. Saint Charles Academy in Woonsocket, Rhode Island, and from that time on
86, 87 | have been assigned at Bishop Guertin since.

DETECTIVE DUNHAM: You mentioned earlier to us that you had, had received counseling from a

Brother in Hudson, New Hampshire, is that correct?

ROGER ARGENCOURT: Well, it's Father, um, Father Rioux, who is recently passed away, who was

an Oblate Father, who was my spiritual director.

DETECTIVE DUNHAM: During those sessions, Roger, did you discuss the —

situation?

ROGER ARGENCOURT: Not specifically, no. But, we know the..,, the question of vows would then

be poverty, chastity, of obedience, is always a concern. It's always talked about, and that was one of

topics as well, of course.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. Ah, we, we talked earlier, ah, about, ah, Detective MacLeod’s and

)urs concern about possible other, ah, victims of abuse at B.G. You've told us there was one other

subject, and his first name was (i}

ROGER ARGENCOURT: There was......

DETECTIVE DUNHAM: s that correct?

ROGER ARGENCOURT: There is one subject which I‘ very much hesitated to tell you, but, yes', that

is true.

DETECTIVE DUNHAM:  And do you know how his last name is pronounced, or spelled?

ROGER ARGENCOURT: _ And | think it’s-, or@}. '™ not quite sure.
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DETECTIVE DUNHAM: Okay. And you were hesitant to talk to us about him initially. However,

you've been very honest, ah, since coming forth with his name. Can you describe the activity you
b with-n, in relative to, ah, what we're talking about with—_

ROGER ARGENCOURT: To the very beét of my knowledge, it, it was more wrestling matches off

the, ah, the stage area. And he was always fully clothed. But, | remember, you know, coming, ah,

getting an orgasm, if you want, while wrestling with him, while having him on the floor.

DETECTIVE DUNHAM:  And this happened in that school?

ROGER ARGENCOURT: That happened in the school area, yes.

DETECTIVE DUNHAM: By the stage area?

ROGER ARGENCOURT: Correct.

DETECTIVE DUNHAM: In the gymnasium?

ROGER ARGENCOURT: Correct.

DETECTIVE DUNHAM:  And this was on wrestling mats”?

OGER ARGENCOURT: Well, either that, or where there were no mats at all, but, you know, -
whatever. |
.DETECTIVE DUNHAM: Do you fieel that, ah, - had any idea that this was for sexual
gfatiﬂcation’?

ROGER ARGENCOURT: | don't think so.

DETECTIVE DUNHAM:  During this time, Roger, did you ever fondle, or rub (ijjfJJJf penis area?
ROGER ARGENCOURT: |did.

DETECTIVE DUNHAM:  Over his clothing?
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ROGER ARGENCOURT: Over his clothing. 1802

DETECTIVE DUNHAM: And, when you say you were wrestling, ah, you mentioned that you had an
asm several times, is that correct? !

ROGER ARGENCOURT: | don’'t know about several times, but, yes.

DETECTIVE DUNHAM: And this would be from rubbing up, or grinding against- ......

ROGER ARGENCOURT: Correct.

DETECTIVE DUNHAM: ...... during these wrestling matches?

ROGER ARGENCOURT: While wrestling. Exactly.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. And, you've told Defective MacLeod and myself several times

today, and | want to hear, ah, we'd like to hear it again, on a formal statement, that there are no other

students at B.G. at anytime during your tenure there that you've had any sexual activity with. Is that a

true and accurate statement?

DETECTIVE DUNHAM: That is a true and accurate statement that from, you know,...... well, the
0, thé two times that | was theré.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. Detec..., Detective MacLeod do you have some questions for

Roger?

DETECTIVE MACLEOD: VYes, thank you. How did you end up becoming R.., ah,_’s

tutor. Was it as a result of him asking you for extra help, or the school asking you to do that, or'his

parents coming to you? Do you recall that?

ROGER ARGENCOURT: | don't recall who did the asking.

DETECTIVE MACLEOD: Okay.
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ROGER ARGENCOURT: | do recall that he had trouble in the subject. 1803

DETECTIVE MACLEOD: Okay. All right. So, it, it could have been maybe one of those three?

- DGER ARGENCOURT: It could have been either one.

DETECTIVE MACLEOD: Okay. All right. Now, you, you just went over some of the details
regarding, ah, your contact with—Ah, could you just describe the areas where this could
have occurred? Um, ah, what, what the room settings looked like, or where they were in the building,
sir?

ROGER ARGENCOURT: One of them, the classroom. Which was above the gym, which is now the
bandroom. And, | don't recall any incident within the classroom itself. But insteéd, off to the side,
where there was a small storage room, office, area.

DETECTIVE MACLEOD: Okay. And, was this storage room area‘where you would go, sir, with, um,
—

ROGER ARGENCOURT: Yes.

JETECTIVE MACLEOD: Qkay. Now why wouid you pick that particular room?

ROGER ARGENCOURT: Because it was out of the way.

DETECTIVE MACLEODE/ Okay. |

ROGER ARGENCOURT: And nobody could see.

DETECTIVE MACLEOD: Okay. So that, ah, provided a little bit of comfort for you, as far as maybe
not being detected?

ROGER ARGENCOURT: Correct.
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DETECTIVE MACLEOD: Okay. Now, af.., after, ah, or during the course of this contac% v%itg .
-h, did the school ever become aware of your activities with hih, sir?

GER ARGENCOURT: No, they did not. |
DETECTIVE MACLEOD: Okay. Um, when, when you started tutoring -'how soon after
you started do you think sex.., some type of sexual contact occurred with him?

ROGER ARGENCOURT: ‘l don’t recall any specific amount of time.
DETECTIVE MACLEOD: Okay.
ROGER ARGENCOURT: But, it, it couldn’t have been right away.
DETECTIVE MACLEOD: All right.
ROGER ARGENCOURT: It might have been, you know, a little while after we had begun the
tutoring.
DETECTIVE MACLEOD: Okay. Ah, was it your intent, do you think, at that time, sir, to gain his
trust, before you would actually start, ah, sexual contact with him?

OGER ARGENCOURT: | would answer, yes, to that question.
DETECTIVE MACLEOD: Okay. And during, um, your sexual engagement with him, sir, ah, how
would he get his clothes off?  Waouid that be something that he would do, or you would do?
R.OGER ARGENCOURT: | don't recall him doing..., you know, taking his own clothes off. | would, if
my mem..., my memory serves me well | would have been the one who would have done that.
DETECTIVE MACLEOD: Okay. And, did you indicate, sir, that you performed oral éex on him?
ROGER ARGENCOURT: Yes, | did.

DETECTIVE MACLEOD: Okay. And, how many times would you say that occurred?

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I , at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Witness Signed

Date Time




ROGER ARGENCOURT: | don't know. | really don't know. . 1865

‘DETECTIVE MACLEOD: Would it be once? Would it be more than once?
GER ARGENCOURT: | would say more than once.

DETECTIVE MACLEOD: Okay.

ROGER ARGENCOURT: But | don’'t know the numbers.

DETECTIVE MACLEOD: Okay. Do you recall what-attitude or his demeanor was _during
these assaults? Did he just stand there and allow this to occur, or was he, ah, visibly upset, or, was
he saying anything to you?

ROGER ARGENCOURT: | don't recall any reactions ex.., not being physically..., I'm sorry, well,
visibly upset. Just, there.

DETECTIVE MACLEOD: Okay. Do you.., do you recall approximately how old -Nas during
the time of the, these incidents, sir?

ROGER ARGENCOURT: | believe World History was taught in the Sophomore year.

-ETECTIVE MACLEOD: Okay. And how old are Sophomores, usually, sir?

ROGER ARGENCOURT: About fifteen years old.

DETECTIVE MACLEOD: Okay. Aii right. Um, ...okay.....um, now during the time that you were
tuioring him, sir, would you be tutoring him as a result of his grades being sub-par?

ROGER ARGENCOURT: Correct.

DETECTIVE MACLEOD: Okay.

ROGER ARGENCOURT: Yes.
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DETECTIVE MACLEOD: Do you recall if at the end of your tutoring session with him, he eventually

received a, ah, passing grade. 18 0 6
JGER ARGENCOURT: | really don't recall. You know.

DETECTIVE MACLEOD: Did you make any arrangements with him that if he participated in this
type of conduct with you, that you would, ah, assure him a passing grade?

ROGER ARGENCOURT: | don't recall anything of the so..., of the kind. All | remember is having
the, the actions with him, and then if he passed, he passed on his own. | don't recall anything of that,
of that kind, no.

DETECTIVE MACLEOD: Okay. All right.

ROGER ARGENCOURT: And | don't recall asking him for no sexual favors for passing grades,
either. |

DETECTIVE MACLEOD: Okay. All right. But, do you recall if he, if he passed or not, or if he had to
retake that class.

.OGER ARGENCOURT: 'If my memory serves me well, | don’t think he returned to'the school, after
that year.

DETECTIVE MACLEOD: /Okay‘ Um, do you know if he was crying, ah, during these incidents, sir?
Or if he told you to stop doing what you were doing? | '
ROGER ARGENCOURT: | don't recall him, ah, crying. 1.don’t recall telling him to stop. | just recall
him being there.
DETECTIVE MACLEOD: Okay. All right. Thank you, Roger. | have nothing further.

DETECTIVE DUNHAM: Roger, would you like to add anything to the end of this statement?
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ROGER ARGENCOURT: It's a little too late to know, to say that I'm sorry. Because it’sitVéentxz-ﬂve
years ago. But, it's something | did have to live with for, you know, all these years, and |,...1, | know
. like | said, it's, it's too little, too late, you know, for the harm that might have been done. | don't
know the harm that he..., that's been done. But, | know if | were to put myself in that situation, there
would have been, and I'm very, very sorry for that. But, outside of that, and it's not something I'm
very proud of. I'm very embérrassed. You really needed to be here, and | find it very difficult, you
know, to, ah, to recall, or to even talk about it.

DETECTIVE DUNHAM: Okay, well Detective MacLeod and | appreciate your cooperation for
coming in, and this is going to be the conclusion of the statement of Roger Argencourt. We'll be

going off tape at 1158 hours.
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Nashua Police Department
Voluntary Statement Form

CASE #:
DATE: TIME: PLACE:
I, , give the following voluntary statement to ,who has identified himself as a member of the

Nashua, New Hampshire Police Department. He has advised me and I understand the following:

1. Ihave the right to remain silent and not give this statement or incriminate myself in any way.
2. Anything I say in this statement can and will be used against me in a court of law.

3. EvenifI cannot afford a lawyer, I have the right to have one paid for by the court and to talk
to a lawyer for advice before giving this statement and to have him/her with me during this
statement.

4. If1 decide to give this statement now without a lawyer present, I still have the right to stop
giving this statement at any time.

5. No threats or promises have been made either against or to me io obtain this statement.

6. Iknowingly and purposely waive my right to the advice and presence of a lawyer before
and during this statement.

7. 1give this statement voluntarily of my own free will and accord.

.

Signed

DETECTIVE DUNHAM: Today's date is January 14" 2002. The time is 1400 hours. The location

is the Nashua Police Department. In the room is Detective Thomas MacLeod, Detective Dunham and

S s s going to be the statement of [ EEENENG B = you spell your

last name please?

DETECTIVE DUNHAM:  And your current address?
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DETECTIVE DUNHAM:  And what's your date of birth?

DETECTIVE DUNHAM: Do you go by (R

L __RCH

| DETECTIVE DUNHAM: Okay_h, | contacted you on the phone, ah, a couple of days ago,
and today, and mentioned that, ah, we were conducting an investigation, and that your name had
come up in this investigation, is that correct?

. -
DETECTIVE DUNHAM: And | requested you to come to the Nashua Police Department today to
further explain what was going on, and to, ah, ask you some questiohé about this investigation, is that
accurate?

O, -

ETECTIVE DUNHAM: Okay. Ah, this mornjng, or this afternoon when you came in, Detective
MaclLeod and | explained that there was an investigation of some sexual assaults involving Brother
Roger Argehcourt at the Bishop Guertin High School, is that correct?

— Yes.

DETECTIVE DUNHAM: And, we explained to you that during the course of this investigétion
Brother Argen.., Argencourt had mentioned your name, and some ’inappropriate touching that
transpired, ah, back in the mid 1970s. Is that accurate?

U -

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Witness Signed

Date ’ Time



" DETEGTIVE DUNHAM:

3
Okay. We're going to talk a little about that, ah, right now. Fiiséo{ all |

want a little background information,- Ah, can you tell us the time you were a student at the

1op Guertin High School, please?

DETECTIVE DUNHAM:

DETECTIVE DUNHAM:

~ DETECTIVE DUNHAM:

DETECTIVE DUNHAM:

DETECTIVE DUNHAM:

gencourt?

DETECTIVE DUNHAM:

DETECTIVE DUNHAM:

DETECTIVE DUNHAM:

memory.

Ah, 76 to 80.
Okay. So, you, ..were you a Freshman in 19767
Yes.

Okay. Do you know old you were then?

And if you don't know exactly it's all right.
Now that'd be 14.

You'd be 147

Yeah.

Okay. And during this time frame, ah, do you recall a Brother Roger

Yes.

~~And, how do you recall him? How do you remember him?

Ah, he was the World History Teacher for Freshman at Bishop Guertin.
And did you have him for a teacher?
Yes.

Can you describe what he looked like at that time? To the best of your

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I , at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Witness

Signed

Date Time
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"ECTIVE DUNHAM:

DETECTIVE DUNHAM:
DETECTIVE DUNHAM:
remember that lasting.

DETECTIVE DUNHAM:

DETECTIVE DUNHAM:

mentioned earlier that, ah, Brother Argencourt approached you about having a personality

4

Um, he’s a, a big man. Ah, | don’t remember how tall he was. I'd say 5,

Okay.
Ah....balding.
What color was his hair?

| believe it was black.

Okay. Did you recall any facial hair?

Um, |, | think at one point he grew a goatee, but |, | don't..., | dont

1811

All right. Do you remember his body type? Was he skinny, heavy?

Ah, heavy.

Heavy set man. Okay. Ah, during your Freshman year, ah, you

,sessment done, is that correct?

DETECTIVE DUNHAM: ~And he asked you to, ah, respond to an office, or somewhere by the

Yes.

gymnasium to have that done?

DETECTIVE DUNHAM:

Yes.

Can you explain where that was?

— As, as | remember there’s a door on the side of the stage, and it goes

either behind the stage, or under the stage. | don’'t remember exactly.

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me

what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I. at any time, request the advice or

presence of a lawyer during this statement.

Witness

Date




DETECTIVE DUNHAM:  And the stage is located in the gymnasium? 1812

- Yes.

TECTIVE DUNHAM:  Were you alone with Brother Argencourt when this happened?
— Yes.
DETECTIVE DUNHAM: Okay. Can you describe the assessment, and what it encompassed?
Um, he asked a lot of questions. Um, | don', ..I don't remember any
specific questions, but it was to, um,.......
" DETECTIVE DUNHAM: (Coughs) Excuse me.
— ....determine personality types. Aggressive, passive, ah, that kind of
thing.
DETECTIVE DUNHAM:  And what did yours come out as?

- Ah, he told me that | was a, a passive person.

DETECTIVE DUNHAM:  Okay. And, how long did this assessment take?
— vl would, ..l would say.the whole time, ah, we were in that room, um, about
a half an hour.
DETECTIVE DUNHAM:  And was there anyone else there?
=
DETECTIVE DUNHAM:  Okay. During the course of this assessment you mentioned earlier th'at at

one point in time you and Brother Argencourt ended up on the floor, is that correct?

N -

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was [ refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Witness Signed

Date Time
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DETECTIVE DUNHAM:  And during this, ah, time on the floor, you mentioned earlier that he began

to touch you inappropriately. |s that correct? 1 813

Yes.

|

DETECTIVE DUNHAM: Can you describe specifically what exactly Brother Argencourt did during
this time?

Um, while we were on the floor, um, he put his hands down my pants and

fondled me.

DETECTIVE DUNHAM: Did he fondle your penis?

Yes.
DETECTIVE DUNHAM:  And he had reached into your pants and there was skin on skin contact?

Yes.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. And do you know how long that went on for?

Ah, | don't,..| don't recall that lasting very long. Ah, two, two or three

.linutes.

DETECTIVE DUNHAM:  Okay. What were your thoughts and feelings while this was happening,

Ah, | was quite scared.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. Did.., was he saying anything during this assault?

Um, only, only that there was, you know, really nothing | could do about it.
DETECTIVE DUNHAM: Why was he saying that?

Um, |, | don’t know. Cause | guess, trying to prove a point.

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no artempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Witness Signed

Date Time
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DETEZTIVE DUNHAM:  To keep you from telling anyone, maybe? 18114

TR oybe
JCTIVE DUNHAM:  Okay. And do you recall him doing anything else, or touching you, or any

other type of contact during this assault?

DETECTIVE DUNHAM: To the best of your memory,-did this happen after school hours?
— I, 1, | don't remember. |, | remember that, ah, when we left, there were
people in the gym. I'm not sure if it was a class, or an after school practice. So, um......

DETECTIVE DUNHAM: Okay.

~ ....'m not really sure.

DETECTIVE DUNHAM: All right. And to the best of your knowledge you feel this was in the year

19767

. ves.

ZTECTIVE DUNHAM: Do you recall what time of year it was?

N o |dont

DETECTIVE DUNHAM: Okay. And did you ever tell anyone about this, or did anyone in the school

fabulty or staff know about this?

- Ah, | never told anyone, and I'm not aware of anyone in the faculty

knowing anything about it.

DETECTIVE DUNHAM:  Okay. Did this happen just one time\Q§°

T RN

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials. and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what 1o say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did [, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Witness Signed

Date Time
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DETECTIVE DUNHAM: Al right. And afterwards, after this assault had taken place, cﬁd8 ihrthe
. J

Brother try to, ah, any time approach you, or have you get in a position where you were alone with

1in..., again?

‘ No, not that | remember.

DETECTIVE DUNHAM:  You mentioned earlier-that you took some measures to stay away
from him, is that correct? |

— | | remember telling myself that | would never let that happen again. But, |
don't remember the, the issue or that possibility arising again.

DETECTIVE DUNHAM: Okay. Detective MacLeod, do you have questions?

- DETECTIVE MACLEOD: Yes. Thank you. um, I this. this assessment, um, did it happen, um,
the assessment and the, the sexual assault, did it happen all in the same day?
N
DETECTIVE MACLEOD: Okay. Now, do you know if other students in. your class were going

arough the same type of assessment?

-,- | remember that he.., I....| remember that it wasn't, it wasn't mandatory. It
wasn't the kind of thing that everyone was going to do. |, | don’t know of anyone else who, who went
through it. |
DETECTIVE MACLEOD: Okay. So you vol..., did you...., was it like a voluntary type thing?

— Yes.

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this staternent be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Witness Signed

Date Time
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DETECTIVE MACLEOD: Okay. And, how did he present this assessment to you, or to thf glisé?

What did he say it was? ...l What was he going to assess? Personality? Um, your
swiolastic abilities, or, or what?
_ No, | believe it, um, what he told us was it was a, a personality, ah,
~ analyses.
DETECTIVE MACLEOD: Okay. And you, you, | think you answered earlier that you weren't sure if
the assessment happened during class, before class, or after school, or what, is that correct?
WS  Un thatis correct.
DETECTIVE MACLEOD: Okay. All right. Do you know why he asked you to go through this
assessment? | |
— Um, no, | don't.
DETECTIVE MACLEOD: Okay. Um, do you know if anybody else went through it?
W || rememeber, | forget the exact forum when he put it out. | don't
velieve it was during class. Maybe, ah, right before class. Before class actually started. Um, but, | '
d:.on’t believe.., | don’t remember the whole entire class being there.
DETECTIVE MACLEOD: /AII right. Do you think this class was the first one of the day, or was it, ah,
like right after lunch, or something like that?

— Um, | believe | had him....for an early morning class.

DETECTIVE MACLEOD: Okay.

- |, | don't remember if it was the first class, or not.

I have read each page of this statement and each page bears my signature. and the corrections, if any, bear my initials. and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what 1o say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

‘Vitness . Signed

Date Time



10
' DETECTIVE MACLEOD: All right. Now, why do you think the assessment went from a question and

1817

answer type thing to eventually on the floor with him. How, how did that transition occur? Do you

[, | don’t remember.

,g
N

DETECTIVE MACLEOD: All right. When he was going through the assessment with you, were you

standing up, or sitting down?

Sitting down.

DETECTIVE MACLEOD: Okay. So at some point, you ended up on the floor, but you're not sure

Z

5
<

N

Um, yeah, | don’t remember how, um, ....... how exactly that happened.

DETECTIVE MACLEOD: Okay. How, how did you feel- during the assessment portion of this,

of this phase of this assessment when you were on the floor with him, and he’'s now sexually

assaulting you? What, what's going through your mind?

Um, | was scared. | was, ah, worried-about whether | was going to make it

out of there, or not. And, ah, that........

DETECTIVE MACLEOD: - Okay. How many times did you go to this assessment with him?

Ah, one time.
DETECTIVE MACLEOD: Justonce. Okay.

Yup.

DETECTIVE MACLEOD: Now, can you describe what he was wearing?

Um, he was wearing his, ah, robe.

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer 1o tell me
what 1o say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Witness Signed

Date Time
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1818

DETECTIVE MACLEOD: Okay. What color is that?

Dark brown.

TECTIVE MACLEOD: Okay. And, what were you wearing? What would you normally wear

during that time when you were at school at Bishop Guertin?

Ah, we wore coats and ties.
DETECTIVE MACLEOD: Okay.

So, dress shirt, dress slacks.

DETECTIVE MACLEOD: Okay. All right. Now, at some point, um, this assault stopped. Right, he

stopped assaulting you.

Yes.
DETECTIVE MACLEOD: Did you know..., was it, ah, was it an abrupt stop, or, | mean, do you know

what caused him to stop or anything?

l....l....1 didn't...I didn’t know at the time.
ETECTIVE MACLEOD: Okay. So to your recollection at that time, you don't know why he

stopped?

No. But it was very abrupt.

'DETECTIVE MACLEOD: Okay. What did he do after he stopped? Did he go into another room,

_ No, the only place we could go from there was back out through the gym.

DETECTIVE MACLEOD: Okay.

I have read each page of this statement and each page bears my signature; and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time, request the advice or
presence of a lawyer during this statement.

Witness Signed

Date Time
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’ _ And we both walked out at least to the hallway together.. And, .., then |
| 1819

, don"t..., | don't remember.

), TECTIVE MACLEOD: Did he .say anything to you while y.oquere' walking through that hallway, or
right after this assault, as far a.s, um, revealing this information to aano’dy?

SR o that | remember.

| DETECTIVE MACLEOD: Okay. He didn't threaten you, that}if you did divulge this information
something could happen to you?

e

DETECTIVE MACLEOD: Did he promise you good grades in school as a result of this assessment?
N o

DETECTIVE MAéLEOD: Okéy. -Th'at’s all | have. Thank you. |

DETECTIVE DUNHAM: -do you have anything you'd like to add at the conclusion of this

.statement? You'd like to talk about, or anything you'd like to add? |

DETECTIVE DUNHAM:  Are you here of your own free will, and all these statements you made

today accurate and truthful, to the best of your knvowledge’v?
el -
DETECTIVE DUNHAM: Okay. We'll be concluding the statement, and going off tape at 1411

hours.

I have read each page of this statement and each page bears my signature, and the corrections, if any, bear my initials, and I certify
that the facts contained in this statement are true and correct and that no attempt was made by any law enforcement officer to tell me
what to say in this statement nor was I refused any request that this statement be stopped nor did I, at any time. request the advice or
presence of a lawyer during this statement. '

Wimess Signed

Date Time
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December 4, 2001

I was enrolled as a freshman in Bishop Guertin High School (I believe it was the
fall/spring of 1974, 1975) when the following events took place. Shortly after I started school, I
had problems keeping my grades up to par. My parents spoke with Farther Rogers who at the
time was the principle of the school about one of the many subjects I was failing (history). The
teacher was Brother Rogers, and his classroom was located above the gym. After speaking with

‘both the principle and the teacher, my parents made arrangements for the teacher to tutor me for
two hours each day after school.

At the time, my father was my mother was involved in
W G my brother was the I felt
obligated to go to this school and keep my grades up, and this was the way to do so.

After my parents made arrangements to have me tutored, I started the classes after school,
] can’t remember the exact day the abuse started, but I believe it was after two or three tutoring
sessions. I remember Brother Rogers placing his hands on my buttocks and rubbing them. Then
his hands moved to my crotch area. At this point, I can remember being scared and confused
about what was happening. This was about as far as it got the first time. did not want to tell my
parents fearing rejection and humiliation and being accused of lying.

I went to school the next day and completed the regular classes. After school that
evening, Brother Rogers had given me some lessons in history and said I had done a good job of
learning that evening. I was hoping he would not touch me again. However, he started where he
had left off the previous evening by placing his hands on my buttocks then working them around
to the crotch area. This time he unzipped my pants and started to fondle my private parts. As he
was doing this, he was also playing with himself. Iknow this because I could feel his erect penis
pressed on my back. Things continued in this manner for a few more days.

When I went 1o see him for more tutoring the next week, once again he would work with
my studies and then begin to fondle me. It wasn’t long before it became more fondling than
studying.

One evening after unzipping my pants and fondling me for quite a long time, he had
placed his hand on my forehead and pushed me backwards onto a table and took my penis into
his mouth and proceeded to give me oral sex while he was masturbating himself. I can remember
feeling his erection slapping me on the leg! He masturbated to the point of orgasm, and I could
hear the semen hit the tile floor, all this while he was still performing oral sex on me.

I was dazed and confused about what was going on and kept wondering what I had done
wrong to deserve this.

I felt so humiliated and still could not tell my parents for fear they would not believe me
and that [ would be punished for lying about a teacher. One day during history class I needed to
go to the restroom, which was across the gym. The teacher told me to use the one in the front of
the classroom, which was odd because no one was allowed to use this bathroom--it was Brother
Rogers bathroom. I was just finishing in the bathroom when the door opened. It was Brother
Rogers. He placed his hands down my pants and started fondling my penis. At this point another
student ) walked into the room and said “what is -
taking you so long? R saw what was happening and then said, “oops” and left. I guess
seeing what was going on shocked him. Iremember the teacher’s face turning beet red. Brother
Rogers stopped what he was doing and went back to class.
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That evening at tutoring it continued (the same style of fondling in the same way, his
hands in my pants on my private parts). This time, [ was at the side of the table while Brother
Rogers was fondling me, when Brother John Paul, my Math teacher walked in and saw what was
going on. He simply turned around and walked out. Once again Brother Rogers face turned beet
red. Brother Rogers walked over to the door and locked it (they were not supposed to lock their
doors; I can only guess it was against policy). Next, he continued his sexual assault on me by
bending me over the table and performing oral sex on me. Again, all the while masturbating.
This time however, he rolled me over on the tabletop face down and placed his penis on my
buttocks and rubbed them with it (I could feel liquid from him). He spread my buttocks apart and
pressed his penis on my anus and pushed it trying to enter me. I tried to squeeze my buttocks
together but he kept pushing, then he penetrated me. I said, “please stop please stop,” but he just
kept assaulting me. I was so scared and didri4t know WHAT to do. He would always zip my
pants up when he was finished with me, and pat me on the back and say *“‘see you tomorrow
night.” One time he fondled my penis so much it was swollen for two days!! I was afraid my
parents would see me when I was going to the bathroom and ask me what happened.

Another time he ejaculated on my stomach then leaned over and licked it up. One day I
remember my mother picked me up after tutoring and asked me what was wrong. [ said
“nothing,” fearing I would be punished and rejected by her and my father. Shortly afterwards I
told my parents that I did not want to go back any more. Somehow 1 had blocked these
memories out of my mind, fearing I would get in trouble if anybody knew what had happened.

In the spring of 2000, my father was visiting and mentioned that my nephew had been
accepted at Bishop Guertin. I was in shock! My wife had asked me if something was wrong.
Yet again, so many years later I felt humiliated, confused and scared. This brought back very
bad memories, memories that I had forgotten about for so long. In the fall of 2000, I was in New
England having Thanksgiving dinner with my family. _

. During an enrollment interview, one of the

" teachers asked her if / was a related to her son. It was Brother Rogers--the teacher who assaulted
me years before. I am not sure how he made the connectior N 1y
only guess is tha (R EEG—— i remembered what he had done to me so
many years ago. Fearing for my nephew, I told what had happened to me. {fjwas the
first person that I had EVER mentioned this abuse to in over 26 years. I asked her to change
teachers or to do something so JJson would not be exposed to this teacher potentially having
the same thing done to him that was done to me. ‘

W :[kcd with me about it for sometime and had said @ vould talk tolille
husband about it. We had another discussion about what had happened NG llland her
husband decided only that they would talk to their son in such a manner that he would not know
what had happened to me, but would make him aware that this teacher or any other, should not
be putting his or her hands on him. I feel that this teacher could and would touch him in the way
he did me.

I can’t help but feel this teacher has done this to others also. I feel the need to revisit and
face the past, which has been buried for so many years to ensure this man NEVER hurts anyone
again! After speaking with my counselor about what happened to me when I was a child, more
and more memories havé come to mind. Iam tryeng o come to terms with and learn how to deal
with this situation.

One additional memory that is extremely vivid was when we were in his class, Brother
Rogers would always stand behind a podium in front of the class. There were several times
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during the year while in class, Brother Rogers’ face would turn red and he would start sweating
profusely. Then all of a sudden he would pull his black gown off, saying “I'm HOT.” He would
then bring the gown it to his room. A few moments Jater he would come back to class with a
gown back on. It makes me wonder why he would do this....all that comes to mind is that he was
masturbating in front of the class behind the podium and under his gown. Upon ejaculating he
would have to change his gown so the students would not see a stain on the front of the gown. I
did not understand what he was doing back then, but it is very clear to me now what he probably
was doing.

Y



AFFIDAVIT OF -
I_upon oath do depose and sav as follows:

1. On January 4, 2002. I reported to the Nashua Police Department that I had been
sexually assaulted while a student at Bishop Guertin by a man identified as Brother
Roger.

[R9]

On January 5, 2002, 1 reviewed a copy of my brother’s 1974 Bishop Guertin
vearbook entitled “Mitre.”

(U5)

Upon review of the 1974 vearbook. I am able to positively identify Brother Roger
Argencourt as pictured on page 71 of the vearbook as the man who sexually assaulted
me as reported to the Nashua Police Department.

4. 1am also able to positively identifv Brother John Paul Monat, as pictured on page 73
of the vearbook. as the teacher who walked nto the room while a sexual assault was
taking place as reported to the Nashua Police Department.

5. Iamalso able to positivele pictured on page 74 of the
vearbook. as the father of| he student who walked into the
bathroom while a sexual assault was taking place as reported to the Nashua Police
Department.

A

)

nd
~

Dated: T -c¢&-

STATE OF NEW HAMPSHIRE
HILLSBOROUGH. SS.

Before me. personally appeared the above-named a person
known to me or reasonably proven to be said individual.-and-gave oath that the
information contained herein is true to the best of his knowledge, information. and belief.

\

/ ,'/ A
Dated: //5/& " ( (VLR
’ F— e TR TN
‘ " oty Public/Justice oftfie Peace
L | L/
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Please Print or Type (Singie Space) TO BE COMPLETED AND FILED WITHIN 15 DAYS Sheet ‘' of \ Sheet(s); i
LOCALUSE | STATE OF NEW HAMPSHIRE ‘ o V-USE ‘f"é% ] V‘
00-51 LO UNIFORM POLICE Date Rec'd
' Amended Hitand | TRAFFIC ACCIDENT REPORT Supplemental | Motor Carrier ! '—{ l
vort D Aun || DSMV159 (Rev.10/95) NR Report Report 7
. DATE OF.ACCIDENT | DAY OF WEEK | TIME OF ACCIDENT | CITY/TOWN / al
—_ P :—-—‘
_@il(g - 00 | LOED (Militaly\} % 7/ l A ASML/A
TOTAL TOTAL ‘TOTAL POLICE NOTIFIED | POLICE ARRIVED lAMBULANCE ATIVED jPARTMENT
KILLED INJURED m VEHICLES m OC?L(7 Y ; r‘Q 45“04 ?> S |
ACCIDENT OCCURRED ON: INTERSECTING ROAD, BRIDGE, POSTED
3 5 545,. MILES N TOWN LINE (not telephone pole, house) SPEED
— = { FEET
L] D0sABE - K AT INTERSECTION WITH 3)@ S
ROUTE NO. AND/OR STREET NAME ROUTE NO. AND/OR STREET NAME ;
Complete first node for accidents at node, complete both for accidents between nodes. MILE-MARKER OILE
FIRST NODE DISTANCE FROM FIRST SECOND NODE ONINTERSTATE ONLY
L NODE TOWARD SECOND FEET
10 / FEET 10 / N OE s
“— MAP <ZONE NODE SUF MAP ZONE NODE SUF l—l M C D Q?',
| UNITNO.: INFORMATION UNITNO.. 4 INFORMATION |
_— - ]
! BicYCLE SUMMONED|_| ARRESTED| | |M.V.R. YES | BICYCLE | | SUMMONED | ARRESTED [ | |M.VR. YES /|
__| PEDESTRIAN CHARGE: RECOM[ | [ PEDESTRIAN | | CHARGE: RECOM[_] |
DR STAT CLASSIFICATION | DRIVER LICENSE N STAT _CLASSIFICATION =
ot & - xe» 0 G

DRIVERS NAME

LAST, F‘FzST MIDDLE

RoGer &

DRIVER'S NAME

LAST, FIRST, MIDDLE

SEX | RESTRICTIONS / ENDORSEMENTS | D.O B, SEX RESTRICTIONS/ENDORSEMENTS:___1
. /1| compLEDWITH YES COMPLIED WITH YES™ G
T CURRENT ADDRESS, NUMBER AND NO. | CURRENT ADDRESS, NUMBER AND STREV' PHONE NO. 7
(ﬂ , . Vs
SITY / TOWN STATE ZIP CODE | CITY / TOWN STATE 2IP GODE |
o Aldsdoa AR 0Xp0 |
P PLATE TYPE| STATE | TRAILER P7ATE STATE | PLATE NUMBER PLAT}XPE STATE| TRAILER PLATE | STATE L
\ 7y
THASS LA , /9’)
i YEAR | COMMERCIAL | HAZARDOUS _ | MAKE -7 YEAR| COMMERCIAL | HAZARDOUS _
2 & ) VEHICLE T VEHICLE 1 e
! TAuveus [ 96| AGCIDENT MATERIALS L AGCIDENT L | maTERIALS L' /]
VIN, i
[SAME __ [OWNERNAME  LAST. FIRST MIDDLE ESME — | OWNER NAME (A ST MIDDLE !
N I
—pAver || [DreMEzs oF THE SARSS N EART DRIVER L !

.| CURRENT ADDRESS, NUMBER AND STREET PHONE NO. CURRENT ADDRESS, NUMBER AND STREE NO.
‘ SARE R [RovE
i CITY / TOWN STATE ZIP CODE CITY\/ TOWN \STATE - ZIP CODE |
1 i ¢
‘ AASHUA AON 02300
I INSURANCE CO. & POLIC al DSMV 385 | INSURANCE CO. & POLICY # OR DSMV 385
, ISSUED ) ISSUED
VEHICLE Y- TO: / VEHICLE BY: VTO:
| TOWED || b A Towep || /(/)
i L3N
F. 26 | 27 | 28 | 29 | NAME(S) OF OCCUPANTS OR WITNESSES  ADDRESS / PHONE 30| 31| 32! 33
H / , . d’— \ , /('
LICI3EA otez ArCedcane Zo?azoram l LA
. i 7
. (/U / 2 i 7 /‘4

Vs




/

. A\
~ UNITNOC: l Rear Passing Ll Turm | Intersection UNIT NO: { ‘ ’ A
7 ¢
INDICATE PROBABLE - D> =2 PRy, INDICATE PROBABLE
2] PoinToFMPACT |2]5]68 2'{> 3"> -> 1]2]3]a|s]s POINiO!PAT
79? T 4 e
Undercarriage E:M:) D=Rear 15 TRt Turn | RtTum | Head-On | Siceswipe 13F°a’ 15 16, Undercarniage

Roliover

A £ < < 17. Roliover
18. Fire/Explosion ! 10] s \B \ 7 Q ﬁ . > - 2 ‘11.\10\ s \ & l ! 18. Fire/Explosion

indicate Vehicle Numbers . \

Circle numbers indicating areas damaged on Arrows Above Circle numbers indicating areas damaged
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Nashua Police Department
TRAFFIC ACCIDENT INFORMATION FORM

| Page { of (
Date: A6 Jay 60 Time @qqz Control No‘.:OO -$160C
Town: Nashua, New Hampshire  County. f{?illsborough
Street(s)_ E. DoosTareE. > * 65/
Weather/Condition._(_OIDY e oo uwaY
Officer(s). S - Geurhzz Badge No.. G{ l

Oper. #1: 4 RGENCoURT Streetzu__
Lic. City_ AJAS RO Ay ~
DOB:__ O(~-(b-3 Phone No:
Owner #1300THE2S OF TE SACRED REa0T Street SAME _
City: State:

o Insurance Co. . _ Policy No.:

R0 s
— ; V= -
Oper. #2: F\ ¥ED oBdect Street:
Lic. # City: State:
DOB: Phone No:
Owner #1: [lonain  MEDEERES Street: 35 £ 1 ASTABLE PN
City: JIASRUA State,_AJb O
Make & Type: Reg. #:
Insurance Co.: Policy No.:
VIN:
=< Under $1,000. - No Accident Report
A TEE _ I

Original: Records Division . : ~ Form #90-8

Yellow: Operator #2/Owner #2 , Pink: Operator #1/Owner =1 Revised 11/96
Acctorm].doc



NASHUA POLICE DEPARTMENT - 1 8 3 8
VICTIM/WITNESS BACKGRQOUND S5:287

VICTIM/WITNESS:

O ——

Place of Employment: _

Telephone: (Home)

To assist the Nashua Police Department locating you in the event
you change addresses, move from the Nashua area, cr if for any reason
you are not available at the time of trial, it is requested you ;upply
three references below. Please give the names of three individuals
who would be readily aware of your current whereabcuts. The names
listed below would only be contacted 1in the event the Nashua Police

Department could not locate you to serve a subpcena fcr appearance in
court.

LR N B N B B -8 J
S B B SK NE NE BR SR NN MR W ME BN W NS PR WE X BN G TN NE NS W SR H N MK S NN SR DS W N BN NE NS N RE N SN OB EX CX W N I . Be DN 0N MMM B3 MW BN NN SR Om oMW mow

i

3,

REFERENCES: (Please print.)

1. Name:

kddress};

Place of Employment:

Telephone: (Home)

Telephone: (Home)

3. Name:

LCE
Address: -
Place of Employment:
Telephone: (Home) (Work.

(*form #94-3)



COMPUSERVE White Pages | Search Results Page 1 of 2
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Public Records Search . S s

Call 1800-US-SEARCH or Click Here : {2, || Last | Search l

Click Here, or Call 1-800-USSEARCH

@ CompuServe.

CompuServe Home ' CompuServe Wﬁite Pages Search Results Sponsored by %‘é&
T
SEARCH RESULTS FEATURING
1 - 3 of 3 matches. [previous] [next]
TRY PUBLIC RECORDS! . DMV Records

+ Divorce Records
« Social Security Records
« Background Checks

[update] [delete]

Insurance Quotes
Add to address book Send a Cafd ABOUT COMPUSERVE

WHITE PAGES

Find — at ClassMates.com

More Information: map. directions, things to do & see, businesses nearby, city guide Find phone
Find a Lawyer Online People Search Cnline Get an Insurance Quote numbers and

addresses of
[update] [delete] individuals in any

- — US .o
| .
Add to address book Send a Card se ectgd foreign
=—————" countries.

Find - at ClassMates.com

More Information: map. directions, things io do & see, businesses nearby, city guide

To add or modify

! ) a listing, click
Find a Lawver Online People Search Online Get an insurance Quote here
o [update] [delete] e ATURING .
Add to address book _Sﬂd_a_:ﬂ
Find —at ClassMates.com ’ SEARCH THZ WEE
More Information: map. directions, things to do & see, businesses nearby, city guide Prod
gl . TOdUCtS
Find a Lawyer Online People Search Online Get an Insurance Quote )
Add a Listing [previous] [rext]  \white Pages
: Yellow Pages
COMPUSERVE WHITE PAGES ADD OF MODIEY | HELF Celebrity Lookup
E-mail Finder
. i . . Reverse Lookup
. Type in the first and last name of the person youre looking Maps & Directions
[(?’\ ., for and click Find. For better results, type in the city, state Search Personal
and the full first name (e.g. William, not Bill). Pages

‘ Search the Web
Last Name (required) -—___——
First Nam_ Help & Info

. Help
4 City | o Try Compuserve
Metro Search r— &E coit';/l.Y) Check to search entire metro area for

../kevdb?OTMPL=%2Fres%2Fr1 .hmﬂ&QFM=N&QK=5&TRK=pp1&QN_2F-5/03




COMPUSERVE White Pages | Search Results

N P
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EER S
]

Public Records Search .
Call 1800-US-SEARCH o Click Here : imm ||

Last
Name

| Sea;; | i

Page 1 of 2

@ CompuServe.

CompuServe Home : CompuServe White Pages Search Results

SEARCH RESULTS

1 - 2 of 2 matches.

[previous] [next]
TRY PUBLIC RECORDS!

[update] [delete

Add to address book

Find: ClassMates.com

More Information: map, directions, things to do & see businesses nearby, city guide

People Search Online Get an Insurance Quote

Find a Lawyer Online

[update] [delete]

Add to address book

Fi.nd‘-a‘( ClassMates.com
More Information: map, directions, things to do & see, businesses nearby, city guide

Get an Insurance Quote

[previcus] [nexi]

Find a Lawyer Online

Add a Listing

People Search Online

COMPUSERVE WHITE PAGES

ADC CR MODITY D HELE

Type in the first and last name of the person you're looking
-z for and click Find. For better results, type in the city, state -
# and the full first name (e.g. William, not Bill).

Last Name (required)-—-_—

First Name

City |
Metro Search r gs gtcl.y) Check to search entire metro area for

State/Province |Choose State/Prov. vi
Country {United States v,
Find! }

gaca by DETIONT

Send a Card

Send a Card

£

Soonsored by w

FEATURING

- DMV Records

« Divoroe Records

« Social Security Records
« Background Checks

Insurance Quotes

ABOUT COMPUSERVE
WHITZ PAGES

Find phone
numbers and
addresses of
individuals in any
U.S. city, orin
selected foreign
countries.

To add or modify
a listing, click
here.

FZATURING

White Pages
Yellow Pages
Celebritv Lookup
E-mail Finder
Reverse Lookup

Maps & Directions
Search Personal

Pages
Search the Web

Help & Info

Help
Try Compuserve -

1840

.. /kevdb?0TMPL=%2Fres%2Fr1 himl&QFM=N&QK=5 &TRK‘—‘—ppl&QN‘F_/Oz
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SPECIAL WINTER SALE ~ CRBITZ

Great fares from most major Airiines! WOST D% FARCE

Copyright ® 2002 Compuserve Interactive Services, Inc.
Legal Netices | Privacy Policy | Safety & Security -

Protected by One or More of the Following Patents: U.S. Patent No. 6,016,504. Other Patents Pending.

- kevdb?0TMPL=%2Fres%2Fr 1 himl&QFM=N&QK=35& TRK=ppl& QN-I D - 5 02



NASHUA POLICE DEPARTMENT MULTIPURPOSE SUPPLEMENTAL REPORT FORM 83-1A

1. ( ) Narrative Continued 2. Arrest Citation, or Summons No. 3. Control No.
( x) Supplemental Report 02-533 1 R 4 5
4. () Complainant ( ) Driver#1 (X ) Victim ( ) Arrestee 5. Date this report 6. Date original occurrence
25FEBO2 Reported 4JAN02
ffense, charge or incident on original report
AFSA
8. Correct offense or incident classification Changed ( ) Yes

9. Instructions for usage: Under narrative, record your activity and all developments in the case subseguent to the last report. Describe and record
value of

any property recovered and names and arrest numbers of any persons arrested. Explain any offense classification change. Clearly show
disposition of

recovered property. Recommend to supervisor and reviewer the case status. Indicate at left “ltem Numbered Continued”, if any.

Iltem
No.

At the conclusion of all interviews relative to this matter, it has been determined that the statute of limitations has expired with
both victims of the investigation and this case will be filed at this time pending the development of any new information or additional
victims coming forth. Nothing further at this time.

10.
Detective Doug Dunham D-31 :
Reporting/Arresting Officer Reporting/Arresting Officer
1. Supervisor Approving: - | Transcribed by: Date:

25 February, 2002

SIAN T Gl

] , / ; Page of









